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Referat 
1.Valg af dirigent - referent - stemmetæller.  

Thorbjørn foreslås og vælges enstemmigt. 

Camilla vælges som referent. 

Stemmetæller bliver Steen og Kim. 

2. Beretning for Jægerrådets virke.  

Morten beretter om god tone i Jægerrådet. I Mortens 4 år som siddende formand har der været 
afholdt 2 møder årligt.  

Vi (Pia) startede året med at tælle. Der blev afholdt reguleringskursus på Universitetet - 
Odense Kommune gav tilskud hertil.  

Der har været 75 jægere ude og regulerer råger i år - cirka 500 fugle er nedlagt. Steen har været 
tovholder. 

Rasmus har afholdt jagtsti i Højby. 

Der har været møde med bestandsafviklingen med Torben som tovholder. Der er i kredsen 
behov for en koordinator ift. tællelaug, opsætning af kamera, deltagelse i møder (online) mm.  

Morten har brugt tid på ”Venner med fugle” (DOF) og det virker til, at der kan komme et godt 
samarbejde i spil.  

Naturstyrelsen oplever at der er bedre tilslutning til de jagter, som de inviterer til i de nye skove 
”Elmelund”. Der mangler stadig hunde på jagterne, så der opfordres til at hvis man har tid og 
lyst, er det muligt at hjælpe - primært fredage. 

Husk at følg hvad der står i tillæggelsen når der søges reguleringstilladelser.  

Morten er kommet ind i formandsgruppen ved DJ, hvor de har gode dialoger på kryds og tværs 
af hele landet. 

Der har været møde med de 20 koordinatorer 2 gange i året - der opfordres til at 
medlemmerne bruger dem. Man kan finde deres navne og mails på hjemmesiden. 

Kredsbestyrelsen har 8-10 møder årligt, og her beretter Morten om gode dialoger og 
diskussioner. 
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På den 1. dagsorden var det hensigten at Odense Kommune skulle komme forbi og fortælle. 
Men ingen vendte tilbage/havde tid. Morten kom med i ”Borgerne bestemmer” og var til møde 
med borgmesteren den 9. december. Morten fik møde og informerede om det store arbejde 
med regulering - politikerne havde ikke kendskab til dette, og var optimistiske om arbejdet. 
Morten har talt med Heidi Kastrup Kristensen (biolog), som skal være tovholder - Kim 
Vestergaard og Steen Knudsen bliver tovholdere fra Jægerrådets side.  

Mht. Frivilligheden i DJ har Lars Udengaards arbejde positive effekter - men vi mangler et 
punkt. ”Vi skal huske at passe på hinanden, og at vi ikke slider hinanden op”. 

Morten opfordrer til at vi tænker i løsninger ift. at få flere jægere med i Danmarks 
Jægerforbund.  

Morten afslutter med at huske på, at vi jægere vi står for ordentlighed.  

Spørgsmål til beretningen: 

Kim vil gerne vide mere om edderfugletælling. 

Svar: der bliver ikke noget tælling i år (økonomiske årsager), og der vides ikke hvor 
mange der er talt sidste år. 

Kim italesætter reguleringstilladelser på skarv: Skarvtilladelser i Odense Fjord er dårlig, svær 
at få og når man endelig får den, skal man have et redskab stående (garn/rose). Skal man 
skyde en skarv må man ikke bruge motor… Kan man gøre noget for at fortælle dem, at 
retningslinjerne ikke er i orden?  

 Svar: det skal videre til naturstyrelsen. 

Torben: Hvorfor bliver vi ikke inviteret på jagt ved naturstyrelsen? 

Svar fra Lars: grundet den manglende besvarelse på mails kan det være svært at 
finde ud af hvem der skal inviteres og hvornår de/vi sidst er inviteret. 

Rasmus spørger ift. forhandling om Hollufgaard? 

Svar fra Steen: der skal være møde med Maria på Slottet, fremover bliver det 
Klaus som står for regulering i kommunen.  

Rasmus: I kælderen på Højby Skole er der mulighed for indskydning (datoerne er 
endnu ikke fastlagt) eller i Lumby Skytteforening.  

Claus om reguleringstilladelser: Rasmus var ude på jagttegnslærerkurset. Når vi skal have 
reguleringstilladelse, skal hele området ”plottes” ind. Ansøgningsprocessen er altså 
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kompliceret. Rasmus fortalte, at hvis man ansøger på gæs, og de derefter forsvinder, så 
trækkes tilladelsen retur. Håndteringen af tilladelser er kritisabel.  

3. Grønt råd.  

Thorbjørn fortæller om grønt råd og ønsker at den repræsentant fra Assens kontakter 
Thorbjørn ift. arbejdsprocessen og -opgaverne. Det behøver ikke nødvendigvis være et 
bestyrelsesmedlem der påtager sig tjansen som repræsentant.  

I Assens er der ikke dialog mellem jagtforeningerne. Derfor foreslår Morten at Odense og 
Assens i første omgang sparer - og derefter inviterer et par stykker fra hver jagtforening og 
arbejder sammen. 

Claus overtog Grønt råd efter Rasmus. Der har været to møder (mere eller mindre 
informationsmøder, juni og november) samt to udflugter. Handleplaner er delt i to (Odense 
Fjord og Odense Å). Indsatser er tilgroning, uhensigtsmæssig hydrologi, direkte påvirkning fra 
landbrugsdrift samt forekomst af invasive arter.  

Angående Odense Å er der særligt fokus på indsatser ift. sikring og genskabelse af levesteder 
for tykskallet maler musling, forbedret passage for odder under broer, tilgroning af lysåbne 
enge og moser mm. 

Angående Odense Fjord er der særligt fokus på lavvandsområder som kan blive et problem ift. 
vandstandsstigning. Ved Bullerup er man i gang med forhandling med lodsejerne.  

Lars Sønderby fra Odense Kommune fortalte om Life Ring mhp. Forbedring af natur og 
levesteder, udsætning af strandtudser samt spidssnudet frø.  

I november er der infomøde fra Odense Fjord Samarbejde - Mark Eriksen, afventende pga. 
trepartsaftalen. Odense Fjord Samarbejdet fokuserer blandt andet på genplantning af ålegræs 
i fjorden. Ift. udledning til Odense Fjord stammer 21% fra naturlig afstrømning fra jorden samt 
69% fra landbruget.  

Status på Hesbjerg Skov - genoprettelse af naturlig hydrologi. Der er sket tiltag mhp. At på 
biodiversiteten tilbage.  

Projekt ved Lindved - åløbet er blevet forbugtet igen.  

Helhedsorienterede samarbejdsdrevne udtagningsprojekter: Lodsejere og øvrige lokale skal 
opleve værdi og fællesskab ved at lægge ryg til svær og kompleks grøn omstilling.  

Ovenstående er kort hvad der har været på dagsordenen de to afholdte møder. 

 



Årsmøde i Odense Jægerråd 

Tirsdag d. 4/2-2025 kl. 19.00 i mødelokalet 

Dalumhallen, Mejerivej 1, 5260 Odense S.  

4 
 

4. Valg af formand og næstformand.  

Formanden er ikke på valg.  

Næstformanden er på valg - Klaus Knudsen melder sig. 

5. Orientering om bestyrelsens sammensætning.  

Camilla opdaterer listen. 

6. Indstilling af indtil 2 kandidater til hovedbestyrelsen og suppleanter for disse.  

Punktet udgår da det ikke er valgår i år. 

7. Indstilling af 3 delegerede + 1 suppleant til repræsentantskabsmødet.  

21. juni 2025 

Valgte delegerede: 

Klaus Knudsen 

Rasmus Kristensen 

Verner Dalgaard 

Valgte suppleanter: 

Steen Knudsen 

Claus Hougaard 

8. Indkomne forslag.  

Morten foreslår et samarbejde med Assens. Det samme gør tre-banden. Der er ingen 
indsigelser herimod.  

9. Nyt fra kredsen ved Eigil W. Jensen.  

10 kommuner på Fyn, 8 (snart 9) fungerende jægerråd. Vigtigheden af jægerråd er stor - det 
ses lige nu i Odense Fjord. Kredsen er i gang med at udtænke en løsning for hvordan 
Langeland får et fungerende jægerråd, således at kredsen er fuldendt.  

Gamefair (22.-24. august) på Brahe Trolleborg - mere outdoormesse men med jagt i fokus. Nyt 
bliver ”gruppe-rabats-billetter” til jagtforeningerne. Eigil opfordrer jægerrådets medlemmer til 
at udnytte dette. Der bliver sat fokus på nyjægere samt buejægere til årets messe. Der vil være 
brug for hjælpere, og takken bliver en partout-billet.  
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Kredsen er i gang med at lave funktionsbeskrivelser på koordinatorerne mhp. at kunne hjælpe 
og understøtte bedst muligt.  

Eigil er som kredsformand positiv overfor trepartsforhandlingerne. 

Den 13. marts er der Kredsårsmøde i Ullerslev. Alle jagtforeninger kan deltage med 1 delegeret 
pr. 50 medlemmer i jagtforeningen. Der er ikke nogle på valg i år. 

Spørgsmål:  

Klaus spørger om der er blevet indkøbt udstillingstrailer. Eigil svarer nej, vi er i gang med at 
nedsætte udvalg som står for eventkoordinator.  

Rasmus spørger hvem man skal melde sig til hvis man vil være hjælpere til Brahetrolleborg. 
Eigil svarer at man skal kontakte Eigil.  

10. Nyt fra H.B. ved Lars Udengaard.  

Lars starter ud med at takke Morten for en god beretning - særligt det med frivillighed. Der er 
nu en frivillig-politik (foreningerne har mulighed for at få en plakat med hjem). 

Jægerforbundet har fokus på mange ting - men er blevet særlig stærke på ”helhed og 
sammenhæng” - på baggrund af ”god jagt i generationer”. 

Lars opfordrer til at vi som jægere samarbejder - også med grupper som har anderledes fokus 
end os. 

Lars italesætter ”trends” som vi er oppe mod - urbanisering, digitalisering og den højere grad 
af individualisme.  

26-30 årige, de er svære at fastholde og rekruttere.  

Fokus på skuffemedlemmer - de er et problem, dem som betaler ved porten men ikke til 
Danmarks Jægerforbund. Lars fortæller at der er oprettet et ”aktivitetsmedlemsskab” hvor 
man har mulighed for at være med i jagtforeninger uden jagttegn - 200 kr. om året PLUS lokalt 
kontingent. 

Fokus på ny udvalgsstruktur. Tidligere har strukturen været inspireret af ”silo’er”. Den nye 
udvalgsstruktur er med et ønske om at fordele arbejdet på flere skuldrer.  

Odense Jægerråd er gået en smule retur: 1074 i 2023 - 1027 i 2024.  

Til næste år er der valg til Hovedbestyrelsen - Lars opfordrer til at vi bruger året på at finder ud 
af, hvad Jægerrådet ønsker.  

 



Årsmøde i Odense Jægerråd 

Tirsdag d. 4/2-2025 kl. 19.00 i mødelokalet 

Dalumhallen, Mejerivej 1, 5260 Odense S.  

6 
 

11. Kommende arrangementer 

Rævereguleringsjagt 22. februar af Fangel Jagtforening 

Reguleringskursus 21.-22. marts 

Hygiejnekursus 30. april af Syddansk Akademisk Jagtforening 

Jagtsti 31. maj af Højby Jagtforening 

Fisketur til Det Gule Rev 25. juli 

Lars tilføjer at ”Folkeoplysningsloven” giver tilskud til unge under 25 år, uddannelse/kurser 
samt faciliteter.  

12. Eventuelt.  

Klaus Knudsen: sidste år var Klaus til generalforsamling i Friluftsrådet. Morten Sinding 
opfordrer til at man engagerer sig i Friluftsrådet - der er mange poster som kan være relevante 
at sidde i som jæger. Der er årsmøder i februar/marts. Klaus vil gerne stille op, og ønsker 
støtte fra Jægerrådets medlemmer.  

Lars opfordrer til at vi skal være ordentlige, når vi vil have politisk indflydelse.  

Lars har kontakt til Torben Poulsen og Mark fra Odense Fjord Samarbejde ift. at vi som jægere 
er interesseret i at få en plads ved bordet, hvor vilkår som rammer os besluttes.  

Kim spørger Lars ind til Odense Fjord Samarbejdet. Mange er interesseret i at få 
indsigt.  

Morten opfordrer til, at hvis nogle vælges ind, så vær aktiv! 

Rasmus Kristensen: der er ledige pladser på jagttegnskursus på Dalum Landbrugsskole.  

Rasmus Kristensen: har skrevet en bog ”Rasser K på farten” og er i gang med at skrive en ny 
bog. Rasmus efterspørger gode, spændende jagtoplevelser som man har haft - så skriver han 
det sammen med sin nye bog.  

 

13. Kystværnsområdet og trepartsforhandlingerne som nu er vedtaget i folketinget. Der nu 
skal udføres i kommunerne. Odense kommune, har desværre meldt afbud denne dag. Morten 
Sinding fra Danmarks jægerforbund, vil fortælle hvordan vi skal forholde os, til det nye lovstof. 
Vi kan kun få indflydelse hvis vi deltager i de nye Råd, dette er vigtigt for at bevare jagten 
fremadrettet. De nye retningslinjer for våbenloven, vil Morten også orientere os om.  

Morten fortæller om den grønne trepart ”Et grønt Danmark” 
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- 250.000 hektar ny skov 
- 140.000 hektar lavbundsområder 
- 6 nye naturnationalpark 

Lokale treparter, 10 grupperinger med lokale landbrugs- og naturorganisationer samt 
kommuner. Grupperingerne har ansvar for lokale arealomlægningsplaner på baggrund af 
nationalt udmeldt indsatsbehov.  

Morten fortæller om DJ’s arbejde med at få indflydelse. DJ, DOF, DS og Friluftsrådet skal stå 
som støttegrupper til DN, imod Landbruget på den anden side af bordet.  

Jægernes opgaver bliver derfor, at organiserer os i støttegrupper, bidrage til gode løsninger for 
vildtet og sikre vores muligheder for jagt. Allervigtigst skal vi sikre et godt og solidt netværk 
med Grøntrådsrepræsentanterne. 

Morten fortæller at jagtformerne skal vurderes individuelt i forhold til det udvalgte strengt 
beskyttet områder. 

Danmarks Jægerforbund mener, at der i beskyttet og strengt beskyttet natur skal være 
mulighed for rigt friluftsliv, både for jægere, løbere, vandre mm. 

DJ har fået plads i alle 15 Naturnationalparker - dog er bestyrelserne kun rådgivende. Morten 
fortæller at til trods for at jagten er blevet sat uden for har DJ har stor lokal indsats 
(samarbejde med lokale jagtforeninger).  

Morten fortæller om jagttidsprocessen - det forventes at ministerens beslutning er klar i 
foråret 2026. 

Morten fortæller om ændring af våbenloven - ordet symbolpolitik er i fokus som pointen. 

 

Repræsentanter til trepart kystvandsområde i Odense Fjord og Odense å er Kim Vesterskov og 
Steen Vaad Knudsen, suppleant er Morten Loubjerg. 

 

Morten Loubjerg siger tak til Morten og tak til Thorbjørn for at få os sikkert igennem aftenen. 
Og tak til Camilla for referat.  
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Liste opdateret Odense Jægerråd februar 2025 

Rolle Navn  
Mail 

Telefonnummer 

Jægerrådsformand Morten Loubjerg Andersen 
m.loubjerg@gmail.com  

40184571 

Grønt Råd Steen Vad Knudsen 
svk8920@gmail.com 

51329805 

Reguleringskoordinator Claus Holm Hansen 
clausholmhansen@live.dk 

41176068 

Jægerrådsbestyrelse Rene Top  
retop73@gmail.com 

42329166 

Jægerrådsbestyrelse Verner Dalgaard Jensen 
skytten123@gmail.com 

23349154 

Jægerrådsbestyrelse Claus Holm Hansen 
clausholmhansen@live.dk 

41176068 

Jægerrådsbestyrelse Torben Pedersen 
 jtpstige@outlook.dk 

23727099 

Jægerrådsbestyrelse Niels Bloch Larsen 
danflower@mail.tele.dk 

21704064 

Jægerrådsbestyrelse Camilla Mønster Kristensen 
formandensaj@gmail.com 

50548833 

Jægerrådsbestyrelse Kenneth Møllebjerg 
hestehandlergaarden@hotmail.com 

20416086 

Jægerrådsbestyrelse Lars Jæger Hansen 
larsjaegerhansen@gmail.com 

24232899 

Jægerrådsbestyrelse Kim Vesterskov 
kimvesterskov@gmail.com 

27122138 

Jægerrådsbestyrelse Klaus Knudsen 
kasserer@fangeljagtforening.dk 

31902412 
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